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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.2.2023  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 20 lutego 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia:  
czas posiedzenia: godz. 12:00-12:35 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ubiegania się przez Miasto Jastrzębie-Zdrój                    
o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2029 roku, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 
celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”, 
 

 Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach                             
dotycząca stwierdzenia nieważności uchwały Nr XVI.217.2022 Rady Miasta 
w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój opłaty 
targowej oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej…, 
 

 Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach                             
dotycząca stwierdzenia nieważności uchwały Nr XVI.219.2022 Rady Miasta 
w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji celowych ze środków 
budżetu miasta na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 
środowiska”. 

 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 23 stycznia 2023r.  
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6. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.3.  
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Robert Cichowicz- Zastępca 
Prezydenta Miasta   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie ubiegania się przez Miasto Jastrzębie-Zdrój                    
o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2029 roku, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Ewa Gutowska- Naczelnik 
Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 
celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Mariusz Rogala – Naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa   
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 

 Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach                             
dotycząca stwierdzenia nieważności uchwały Nr XVI.217.2022 Rady Miasta 
w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój opłaty 
targowej oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej…, 
 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości 
 

 Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach                             
dotycząca stwierdzenia nieważności uchwały Nr XVI.219.2022 Rady Miasta 
w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji celowych ze środków 
budżetu miasta na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 
środowiska”. 
 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości 

Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Mam pytanie, ponieważ na jednej z Komisji dosyć dawno temu było dużo 
dyskusji i Wiceprezydent mówił, bo było to z interwencji Radnego, a chodziło                     
o ul. Młyńską i zapis jest taki II etap opis zamówienia, zakres prac drogowych 
cyt. „budowa ul. Zamłynie, ul. Gołębiej, ul. Mącznej, przebudowa i rozbudowa 
odcinka ulicy Młyńskiej”, to z której strony byłby ten odcinek budowany od ul. 
Okrzei? Tutaj jeszcze pisze cyt. „budowa oświetlenia, kanalizacji, przebudowa 
zjazdów, przebudowa skrzyżowania ul. Gołębia, ul. Zamłynie z ul. Mączną”.    
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Dokładnie tak, przebudowa tego odcinka wiąże się tylko i wyłącznie z zakresem, 
który wchodzi w ciągłość ul. Mącznej i w zakresie tych wszystkich dróg, które pan 
wymienił tj. ul. Zamłynie, ul. Młyńska dolny odcinek, połączenie i nic poza tym. 
Nie idziemy w stronę ul. Okrzei poza łącznikiem do ul. Mącznej. Dlatego, że 
wymogiem Polskiego Ładu do którego zwróciliśmy się o dofinansowanie tego 
zadania był projekt budowlany obejmujący całą przebudowę, a nie mieliśmy tego 
projektu. Natomiast czas na składanie wniosku był zbyt krótki, żeby zlecić taki 
projekt budowy całego oświetlenia, jak również przebudowy ulicy Młyńskiej.                    
W ramach tego zadania oczywiście poprawiamy trochę tę drogę, ale to jest 
kwestia poprawiania poboczy. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Mówimy od ul. Okrzei? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Cały czas mówimy o ul. Zamłynie, ul. Mącznej.   
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
A co z tamtym odcinkiem?  
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Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Odcinek nie jest w najgorszym stanie, jeżeli chodzi o nawierzchnię asfaltową. 
Tam jest bardziej problem z szerokością drogi i poboczami, więc kwestia tylko                
i wyłącznie poprawy poboczy i ewentualnie projektu na budowę oświetlenia                           
i wykonania całego oświetlenia wzdłuż tej ulicy. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Kiedy by to było planowane? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Mamy kilka planów na projekty i musimy to też jeszcze poddać wyborom, które 
projekty będziemy realizować? mamy całą gamę takich projektów i m.in. jest też 
właśnie projekt tego, ale to jest kwestia finansowania i wniosku w tej sprawie, 
więc trudno jest powiedzieć. Na dzień dzisiejszy nie mamy takiej informacji, 
które drogi i czy ta droga też się kwalifikuje do tego, aby w tym roku to wykonać. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Co ze sprawami własnościowymi, bo jakiś czas temu chodziło o sprawy 
własnościowe, jeżeli był temat niewielkiego poszerzenia. 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Tam jest wąsko i teren miejski jest bardzo ograniczony, jeżeli chodzi                             
o wykonanie chodników, bo też kiedyś taki wniosek był ze strony mieszkańców, 
żeby wykonać chodniki. Jest to niemożliwe. Tutaj trzeba by było zrobić projekt 
całej drogi wraz z odwodnieniem, bo tam nie ma odwodnienia, a rowy które są 
wzdłuż ulicy nie spełniają wszystkich wymogów i zbyt mała ilość miejsca 
wiązałaby się z projektem i ZRID. 
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
Chciałem zapytać, kiedy Miasto zamierza łatać drogi po zimie, czy są na to 
wystarczające środki i czy na ten moment Miasto to monitoruje? Czy  już wiemy 
w jakiej kolejności i według jakich kryteriów będą drogi naprawiane? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Na bieżąco naprawiamy najbardziej niebezpieczne ubytki. Jest ogłoszony 
przetarg na remonty cząstkowe i chyba 28 lutego ma być otwarcie. 
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
Tego miesiąca? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Tak i potem kwestia podpisania umowy i realizacja. Myślę, że w połowie marca 
powinni być na drogach z remontami. 
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
Czy środki według tych potrzeb są  wystarczające, bo nigdy nie będą 
wystarczające, ale według jakich kryteriów? Mieszkańcy pytają o to, bo są dziury 
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w nawierzchniach, a niektórzy mieszkają na peryferiach Sołectw i dobrze by było 
to monitorować.  
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Na pewno państwo zauważyliście, że dużo robót naprawczych w postaci 
remontów jest wykonywane w ramach modernizacji, czyli robimy większe 
nakładki i w każdej części miasta są realizowane. Jest dużo inwestycji 
połączonych z dofinansowaniami i teraz będziemy robili m.in. ul. Jagiełły i takie 
fragmenty dróg odpadają nam z remontów cząstkowych, dlatego pozostaje 
trochę więcej środków. Co prawda w/w środki są stanowczo za małe w stosunku 
do tego, co dzieje się na rynku tzn. wzrostu cen i ograniczenie jest bardzo duże. 
Więc będziemy na pewno te remonty przeprowadzali w sposób ograniczony tzn. 
stosując je tylko do naprawy typowych ubytków i nie będziemy robić nakładek                
w ramach remontów cząstkowych, a będziemy się bardziej skupiali na tym, żeby 
jednak robić to na zasadzie modernizacji. 
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
Mam jeszcze drugie pytanie dotyczące dystrybucji węgla w którym Miasto 
uczestniczy, na jakim etapie jest to dzisiaj patrząc proporcjonalnie, to jaka jest 
liczba osób, które wzięły 3 tys. zł do tych osób, które zakupiły węgiel w ramach  
zaproponowanej sprzedaży przez gminę? Jak ta sprzedaż na dzień dzisiejszy 
wygląda, czy dostępny jest węgiel i jak to wygląda z punktu widzenia Miasta? 
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Węgiel jest dostępny. 
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
W jakiej cenie? 
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
1750 zł. Czyli taka cena, jak była ustalona i jest to węgiel w trzech sortymentach 
tj. groszek, orzech i kostka. Ostatnio była większa dostawa groszku, ale jest lekki 
zastój w odbiorze węgla. Do dwustu osób wysłaliśmy zawiadomienia o tym, że 
mogą wpłacać i odbierać węgiel, natomiast na dzień dzisiejszy ponad sto osób 
wpłaciło, a niektórzy z już przyznanego opału rezygnują. 
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
Jak to wygląda proporcjonalnie, jeżeli chodzi o osoby, które pobrały środki                     
w wysokości 3 tys. zł do osób, które odebrały węgiel? 
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Nie analizowaliśmy tego, ale myślę, że większa była grupa osób, które brały                   
3 tys. zł. 
 
 
Robert Cichowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Około 1800 osób wzięło ten zasiłek, natomiast tutaj mówimy o 500-600 osobach.  
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Wnioski pojedyncze już wpływają i dzisiaj były dwa wnioski, także nie ma 
masowego wpływu i zainteresowania. 
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Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Jeżeli ktoś wziął 3 tys. zł, to musi kupić węgiel? 
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Nie.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Mam pytanie odnośnie ronda przy ul. Zielonej, czy wykonawca ma tam kłopoty                     
z przepustem? Drugie pytanie dotyczące wjazdu i wyjazdu z dworca, a chodzi                  
o mój wniosek nt. którego już rozmawiałem z panami, czy będzie to 
uwzględnione?  
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Nie może to być wykonane w ramach tego zadania, to musi być osobnym 
zleceniem. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Tak, ale czy to będzie wykonane przy tych pracach jako drugie zadanie, bo 
trudno żeby był kawałek nowego chodnika… 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Robimy wszystko, żeby to wykonać w tym zakresie wspólnie. Natomiast firma 
która nam realizuje to zadanie nie dysponuje własnym kapitałem ludzkim                        
i  wykonują 99% tych robót podwykonawcami. Więc współpraca z taką firmą na 
etapie poszerzenia zakresu jest problematyczna, natomiast kwestia podzlecenia 
jest brana pod uwagę. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy ulica Jagiełły będzie robiona na odcinku od Al. J.Pawła II do ul. 
Moszczeńskiej, czy dalej? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Będzie robiona do ul. Chlebowej. Jeżeli chodzi o ul. Jagiełły, to mamy drugi 
przetarg, bo w zeszłym roku mieliśmy już przetarg na w/w ulicę i okazało się, że 
mieliśmy za mało środków i nie byliśmy w stanie zrobić nawet do ul. 
Moszczeńskiej, ale znaleźliśmy program z dofinansowaniem i udało się pozyskać 
środki tj. 50% dofinansowania.   
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jeżeli chodzi o odcinek od Al. J.Pawła II do ul. Moszczeńskiej, czy tam będzie 
wyciszenie ruchu, zawężenie, ścieżka rowerowa, wykonanie chodnika                            
i przeniesiony zostanie przystanek w odpowiedniejsze miejsce, bo pytają o to 
mieszkańcy. 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Tak, dokładnie z drugiej strony powstanie jeszcze chodnik, żeby umożliwić 
ludziom dojście do działek. 
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Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Panie Naczelniku mam pytanie, ponieważ najwięcej telefonów od mieszkańców 
mam  z osiedla Truskawkowej i mówię tutaj ogólnie, bo jest tam kilka ulic                       
i najwięcej pytań jest o miejsce do przechodzenia przez ulicę, ponieważ nie ma 
od ul. Powstańców do kopalni „Borynia” ani jednego przejścia dla pieszych. Jest 
nowa ustawa i przepisy, jeśli chodzi o przejścia, ale ludzie boją się przechodzić 
gdziekolwiek, dlatego od strony ul. Truskawkowej mieszkańcy nie mają przejścia 
na osiedle.  
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Zgadzamy się z tym, że jest tam problem z przejściem, ale tak, jak pan tutaj 
wspomniał tzn. nowe przepisy trochę nas ograniczyły, jeżeli chodzi o możliwości 
zabudowy przejść w danym miejscu. Ograniczenia są dużo większe, jeżeli chodzi 
o odległość od skrzyżowania i faktycznie tam jest problem z zabudową. Tam 
musimy przebudować trochę infrastrukturę, żeby móc… 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Zarząd Osiedla otrzymał odpowiedź taką, że jak będzie wyremontowana ul. Reja, 
to wtedy będą gdzieś dalej pasy, ale tam niedawno była położona nowa 
nawierzchnia pod samą kopalnię. 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Nie wiem, czy akurat tak brzmiała odpowiedź, bo nie czytałem i trudno jest mi 
się do tego odnieść.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Na następną Komisję przyniosę to pismo.  
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Natomiast jeżeli chodzi o przebudowę, to tam jest kwestia korekty samego 
skrzyżowania, a nie przebudowy ul. Reja.   
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Przystanek od skrzyżowania jest w odległości 20m. 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Tak, ale kwestia usytuowania chodnika, żeby ukierunkować go do obiektu 
mostowego i o to bardziej chodzi, niż o przebudowę ul. Reja. Nie jest mowa                   
o tym, żeby przebudować całą ul. Reja, to na pewno nie.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Nie przebudowanie, tylko wyremontowanie ul. Reja i tak pisze. Drugie pytanie 
mam odnośnie boiska przy Szkole Podstawowej Nr 18, bo prace rozpoczęły się 
chyba we wrześniu, a od tego czasu nie są wykonywane żadne prace, do kiedy 
ma to być zrobione? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej  
i Inwestycji  
Tak, będą prowadzone prace, a na razie inspektor nie zgodził się na 
rozkopywanie tego ze względu na to, że grunt jest tam zbyt plastyczny                         
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i rozkopanie tego spowodowałoby nawodnienie całego terenu. Dlatego czekamy 
na poprawę warunków atmosferycznych i dopiero wtedy wprowadzimy możliwość 
rozkopu na tym terenie, więc tutaj jest bardziej techniczna kwestia. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. 
 
Ad.5.  
Przyjęcie protokołu z dnia 23 stycznia 2023r.  
 
Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
Ad.6.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


